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Torsdag den 23. november 2000 kl. 10.15 

Dagsorden 

1) Eventuelt: Tredje behandling af lovforslag 
nr. L 117: 
Forslag til lov om ændring af lov om offentlig 
sygesikring. (Midlertidig ophævelse af regler 
om ydelse af medicintilskud til patienter efter 
europæiske gennemsnitspriser og indførelse af 
midlertidige regler om prisfastsættelse). 
Af sundhedsministeren (Sonja Mikkelsen). 
(Fremsat 17/11 2000. Første behandling 21/11 
2000. Betænkning 22/112000. 2000. Anden behand- 
ling 23/11 2000). 

2) Forespørgsel nr. F 1: 
Forespørgsel til indenrigsministeren [om rege- 
ringens initiativer vedrørende udlændingelo- 
ven]. 
Af Pia Kjærsgaard (DF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 4/10 2000. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 11/10 2000). 

3) Forespørgsel nr. F 6: 
Forespørgsel til indenrigsministeren [om indsat- 
sen for at nedbringe antallet af kriminelle asyl- 
ansøgere]. 
Af John Vinther (KF) og Birthe Rønn Hornbech 
(V) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 5/10 2000. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 12/10 2000). 

4) Forespørgsel nr. F 18: 
Forespørgsel til indenrigsministeren, socialmini- 
steren, undervisningsministeren og arbejdsmi- 
nisteren [om integration af etniske mindretal]. 
Af Knud Erik Hansen (SF) og Jes Lunde (SF). 
(Forespørgslen anmeldt 2/11 2000. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 15/11 2000). 

5) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 18: 
Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af en kommission, der skal kulegrave de kom- 
munale bloktilskud og udligningsordninger. 
Af Ole M. Nielsen (KRF) m.fl. 
(Fremsat 11/10 2000). 

Samtykke til behandling 

Formanden: 
Den sag, der er opført under pkt. 1 på dagsorde- 
nen, kan kun med Tingets samtykke behandles i 
dette møde, men hvis ingen gør indsigelse, be- 
tragter jeg samtykket som givet. (Ophold). Det 
er givet. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 117: 
Forslag til lov om ændring af lov om offentlig 
sygesikring. (Midlertidig ophævelse af regler 
om ydelse af medicintilskud til patienter efter 
europæiske gennemsnitspriser og indførelse 
af midlertidige regler om prisfastsættelse). 
Af sundhedsministeren (Sonja Mikkelsen). 
(Fremsat 17/11 2000. Første behandling 21/11 
2000. Betænkning 22/11 2000. Anden behand- 
ling 23/11 2000). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Sundhedsministeren (Sonja Mikkelsen): 
Jeg vil gerne benytte lejligheden til at takke for 
den vilje og beslutsomhed, som har præget Fol- 
ketinget i denne sag. 

Jeg tror, at det er meget vigtigt, at vi nu kan 
sige til borgerne, at det problem, der har været 
med, at der har været en meget stor patientbeta- 
ling på nogle medicinpræparater siden den 30. 
oktober 2000, nu er løst. 

Jeg kan så også oplyse Folketinget om, at sy- 
stemerne er klar, så når Folketinget har vedtaget . 
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dette lovforslag i dag, så kan loven træde i kraft 
i morgen over for patienterne. Og det betyder, at 
patienterne igen kan vende tilbage til det gamle 
tilskudssystem fra og med i morgen på apote- 
kerne. Og det tror jeg er en god nyhed for man- 
ge. 

Jeg vil gerne kvittere for den velvilje, der har 
været fra partiernes side på dette her punkt. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 109 
stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Forespørgsel nr. Fl: 
Forespørgsel til indenrigsministeren: 
»Hvilke initiativer vil regeringen fremlægge 
vedrørende udlændingelovgivningen i inde- 
værende folketingssamling?« 
Af Pia Kjærsgaard (DF), Kristian Thulesen Dahl 
(DF) og Peter Skaarup (DF). 
(Forespørgslen anmeldt 4/10 2000. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 11/10 2000). 

Begrundelse 

Pia Kjærsgaard (DF): 
Når Dansk Folkeparti har rejst denne forespørg- 
sel, er det naturligvis for at prøve at finde ud af, 
hvad regeringens -  den samlede regerings -  po- 
litik er på udlændingeområdet., 

Det kan godt være svært, fordi der har været 
mange forskellige udtalelser, specielt her igen- 
nem sommeren, om denne sag; alt afhængig af, 
hvem der udtaler sig, kommer der forskellige 
udtalelser. Derfor synes vi, at befolkningen har 
et berettiget krav på at få at vide: Hvad mener 
egentlig regeringen i udlændingepolitikken, og 
hvilke konkrete initiativer kommer der på områ- 
det? 

Indenrigsministeren har i sensommeren så- 
mænd udtrykt sig meget klart om nogle punk- 
ter. Indenrigsministeren har sagt, at de kriminel- 
le asylansøgere ikke skal have lov at opholde sig 
i Danmark længere end højst nødvendigt, og at 
de, mens sagsbehandlingen foregår, helst skal 
opholde sig på en øde ø. 

Indenrigsministeren har også sagt, at de kri- 
minelle asylansøgere skal bo på en sådan måde, 
at det afskærer dem muligheden for at begå 
yderligere kriminalitet. Og indenrigsministeren 
har fastslået, at hun ikke vil leve med et multi- 
kulturelt samfund, hvor kulturerne er sidestille- 
de. 

Endelig har ministeren ønsket en undersøgel- 
se af, hvor mange indvandrere og efterkommere 
Danmark vil rumme i løbet af de næste 20 år. 

Herudover har Socialdemokratiets indvan- 
drer- og flygtningeudvalg slået til lyd for en æn- 
dring af de internationale konventioner om 
flygtninge og menneskerettigheder. Udvalgets 
formand, hr., Henning Hjorth Jensen, har direkte 
sagt, at konventionerne har fungeret som et hold 
kæft-bolsje for en lang række initiativer. 

Dansk Folkeparti kan selvfølgelig være meget 
enig med indenrigsministeren og meget enig 
med hr. Henning Hjort Jensen. Der er nemlig be- 
hov for, at vi får strammet loven, og der er også 
behov for, at vi får set nærmere på de internatio- 
nale konventioner på området. Dansk Folkeparti 
har en mistanke om, at konventionerne i et stort 
omfang er forældede, fordi de er forfattede i en 
tid, hvor forholdene var helt anderledes, end de 
er nu. 

Både udtalelserne fra indenrigsministeren og 
fra hr. Henning Hjorth Jensen har vakt røre i de 
to regeringspartier. De Radikale truer sådan 
indimellem med at forlade regeringen, hvis for- 
slagene bliver gennemført, og fru Dorte Benned- 
sen har sagt, at man ikke bare sådan kan sende 
folk ud på en øde ø. Der er noget forvirring. Og 
statsministeren? Jamen han har været temmelig 
tavs. Derfor ved folk ikke rigtig noget om, hvad 
der i dag er regeringens politik på udlændinge- 
området. 

Det forventer Dansk Folkeparti så at vi får et 
svar på under denne her forespørgselsdebat. Vi 
vil godt have at vide og høre fra indenrigsmini- 
steren, om hun kan levere varen, for det er jo i 
virkeligheden det, der er tale om. 

Der er ingen tvivl om, at ministeren blev sat 
på en post, hvor der nu skulle vises nogle resul- 
tater; nok så meget i forhold til, hvad socialde- 
mokratiske vælgere mener i forhold til den poli- 


